
 

 

Informace pro občany č. 2/2008 
 
OBECNÍ ÚŘAD  
Od nového roku 2009 bude na našem obecním úřadě zřízeno pracoviště CZECHPOINT ,kde si 
může každý občan v úředních hodinách  nechat udělat výpis z katastru nemovitostí,výpis z rejstříku 
trestů.,výpis z živnostenského rejstříku a výpis z obchodního rejstříku. Dále bude nově poskytována 
služba vidimace a legalizace,což je ověřování podpisů a dokumentů. 
Od 1.1.2009dochází z provozních důvodů k částečné změně úředních hodin. Nové úřední hodiny 
obecního úřadu ve Vítonicích budou: Pondělí 07.30 - 11.30, Středa 10.00 - 12.00 a 12.45-19.00, 
Pátek 7.30 - 12.00 a 12.30 - 14.30. 
 

Plnění rozpočtu  v daňových příjmech je  zhruba na 88% ,kdy rozpočet počítal z daňovými příjmy 
ve výši 2.480.000,-Kč a do dnešních dnů se připsali daňové příjmy ve výši 2.161.452,-
Kč.Předpoklad je, že do konce roku se již daňové příjmy nenaplní. 
 

Dne 15.12.2008 proběhlo u Okresního soudu  ve Znojmě soudní líčení z bývalou účetní obce paní 
Nechvátalovou, která byla uznána vinnou z trestného činu zpronevěry a to částky 657.000,-kč.Za to 
jí byl udělen trest odnětí svobody ve výši 3roky podmíněně s tím ,že zkušební doba je 5let,dále jí 
byla na 3roky pozastavena možnost vykonávat práci s hmotnou odpovědností a bylo ji uloženo 
uhradit Obci Vítonice vzniklou škodu. Obhájkyně paní Nechvátalové si vzala lhůtu na rozmyšlenou 
jestli se odvolat,takže rozsudek dosud nenabyl právní moci. 
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V současné době obec získala bezúplatně část pozemků vedle č.p.104 pro výstavbu rodinných 
domů. Po vyřešení nájemních vztahů,což se předpokládá na podzim 2009, budou tyto pozemky 
nabídnuty k prodeji na výstavbu RD. 

-JS- 
Voda 
V letošním roce byla jedna porucha na hlavním řádu a to u Dubových, protékal hydrant. Porucha 
byla částečně opravena svépomocí (výkop) a z částí firmou Hruška.Oprava  nás stála  9.365,- Kč. 
Dne 29.12.2008 od 8.00 hod. bude proveden odpočet stavu vodoměrů, inventarizace a kontrola 
všech vodovodních přípojek. Prosíme Vás o umožnění přístupu pracovníkům obce. 
 
Veřejně prospěšné práce 
Práce tří spolehlivých pracovníků VPP je po celý rok vidět. Není jen v údržbě veřejné zeleně   
ale, jak jste si mohly na obci všimnout i v dalších odborných pracích. Zejména ve stavební činnosti 
(rekonstrukce kapličky, polního kříže a obecní stodůlky.) nebo zámečnictví (oprava obecní 
vývěsky, instalace nové úřední desky u obecního úřadu).  Zde je třeba připomenout, že 
díky této pro obec relativně levné ale odborné práci obecních pracovníků obec ušetří další 
desetitisíce v případě zadání práce odborným specializovaným firmám. I když doby brigád jsou již 
minulostí, je třeba poděkovat i některým občanům obce za pomoc obci například s vazbou,křidlicí a 
pokrývačskou na obecní stodůlce atd. 

-MS- 
 
Ve vzniklé proluce mezi Valešovými č.p 61 a Kotrncovými č.p 42 vznikne blíže silnice krytá 
zastávka autobusu a o zbylém prostoru  obecní zastupitelé teprve budou jednat. Nabízí se domek v 
obecním vlastnictví, volný prostor veřejné zeleně, parkoviště atd.. 

-MS- 
Obecní rozhlas, INFO na mobil 
Od počátku měsíce října snad všichni občané slyší hlášení z nového bezdrátového rozhlasu. 
Celkem sedm rozhlasových míst  bylo instalováno tak, aby se hudba a mluva vzájemně nekřížila. 
Při větších poryvech větru však k tomu může dojít. Krom venkovních rozhlasů byla firmou 
Empemont z Valašského Meziříčí vyměněna i rozhlasová ústředna v kanceláři obecního úřadu. 
Nový obecní rozhlas přišel obec na 210 tisíc Kč., přičemž 106 tisíc činila dotace od JMK. Stále  
můžete na  obecním úřadě nahlásit číslo svého mobil. telefonu a budete připojeni na INFO obec. 



 

 

úřadu ,přičemž Vám budou přicházet sms zprávy například konání obecního zastupitelstva, příjezd 
různých prodejců do obce, placení poplatků atd. 

-MS- 
 
Odpadové hospodářství 
V letošním roce se opět uskutečnily dva povinné svozy nebezpečného odpadu a starého 
elektrozařízení, které nepatří do směsného komunálního odpadu(do popelnice). Tyto dva svozy 
stály obec 25.882,89,-Kč. Tato částka se nijak neprojevuje ve výši poplatku pro občany. 
 

Důležité složky, které se velmi výrazně projevují v konečné výši poplatku za komunální odpad, jsou 
tříděné odpady (sklo, papír, PET, plasty, karton). I letos došlo ke zlepšení třídění odpadu v naší 
obci. Za odvoz tříděného odpadu se zaplatilo 31.435,17 Kč a zpět do obce přišlo v příspěvcích od 
společnosti EKO-KOM 25.271,17-Kč. Za zlepšení třídění odpadu patří veliké díky všem, kteří 
poctivě třídí odpad i když je to práce navíc. 
 

Bohužel jsou mezi námi tací, kteří ještě netřídí vůbec a nebo minimálně. Tato malá část obyvatel to 
bere tak, že když platí už  420,- za osobu, tak proč třídit a otravovat se s tím. Když už nejde o 
životní prostředí, tak by si měli uvědomit, že poplatek může být zvýšen a pak na to doplatí i ti 
poctivě třídící obyvatelé. Nemohu a nechci tady vyjmenovávat koho se to týká, ale stačí se podívat 
při vyvážení popelnic.Další informací je, že při každém odvozu odpadu se počítá počet vysypaných 
popelnic. Proto je špatné odevzdávat popelnice poloprázdné, raději je nechte zvláště teď v zimě 
doma do dalšího svozu. 
 

Za odvoz směsného komunálního odpadu (popelnic) jsme letos zaplatily cca 107.000,-Kč a na 
poplatcích jsme vybrali cca 106.000,-Kč. Výsledek je, že obec doplácí na odvoz komunálního 
odpadu (popelnice, tříděný, nebezpečný) celkem cca 33.000,-Kč. 
 

Pro příští rok se zvýšila cena odvozu veškerých odpadů cca o 16% a snížily se příspěvky, které 
dostáváme zpět do pokladny za tříděný odpad od EKO-KOM. Z toho by mělo logicky vyplývat,že 
podle ekonomického výpočtu se musí zvýšit poplatek za komunální odpad na největší možnou 
hranici 500,-Kč. Zastupitelé obce se rozhodli i přesto zachovat poplatek ve stejné výši jako 
letos tj. 420,-Kč na osobu a doufají, že se zlepší třídění odpadů a manipulace s odpadem 
vůbec. 

-JS-  

KULTURNÍ AKCE 
 
Den otevřených sklepů 
Počátkem léta proběhl už po druhé Den otevřených sklepů. Akce to byla 
povedená nejen co do kvality nalévaných vín našich vinařů, ale především 
zjevením sklepního strašidla, jenž se stalo raritou našich sklepů. Díky 
sponzorskému daru pana Lehockého bylo možno grilovat dvě prasátka a 
taktéž vinaři poskytli své vzorky vín k ochutnání zdarma.Obec poskytla na 
akci nealkoholické nápoje, benzin a údržbu celého areálu vinných sklepů. 
 

Všem spoluorganizátorům a sponzorům děkujeme.V příštím roce bude akce 
opět uskutečněna, ale nazná některé změny, např.dobrovolné vstupné, 
tombola, živá hudba, atd. 
 
Oslava  30. let mladých hasičů  
Důstojně si místní hasiči připomněli a oslavili 30-té výročí založení a nepřetržitého fungování 
oddílu mladých hasičů, dříve požárníků při místním sboru. Akce proběhla v sobotu dne 12. 
července, přičemž  pozvání na tuto akci přijali i přední okresní politici. Pan senátor Špaček předal 
všem našim mladým hasičům sady nových dresů. Přijeli i zástupci  našich  dvou družebních obcí. 



 

 

K zahájení hasičské soutěže nastoupilo celkem 7 družstev 
mladší a 14 družstev starší kategorie včetně  5 domácích. 
Mladší družstvo A  složené ze samých děvčat zvítězilo 
před Heralticemi (TR) a Novou Říší (JI). Soutěž starší 
kategorie byl ukázkou skvělých časů pod 15 vteřin, kam 
se vešlo hned 5 družstev. Zvítězily a putovní pohár 
odvezly Heraltice (TR) vynikajícím časem 13,74 vt. 
Druhé místo vybojovalo naše A družstvo před Číhalínem 
(TR). Další dvě domácí družstva obsadila celkové 7.a 12. 
místo.  
 

Po celou dobu soutěže k poslechu přítomných diváků vyhrávala dechovka Skaláci ze Skalice. 
Následoval společný oběd  v kulturním domě a v 15 hodin slavnostní schůze k tomuto výročí. 
Videoprojekci historických fotografiích společně s textem rok po roce četla sama autorka slečna 
Jana Bartelová  s členkami mladých hasičů Kamilou Bezroukovou a Ivonou Sobotkovou. 
 

Naší obci do rukou pana starosty předali hasiči z okr. 
vedení medaili "Za příkladnou práci" a našemu sboru 
medaili "Za zásluhy". Politici, hosté, sponzoři zase 
obdrželi pamětní listy na paměť konání této akce. 
Členům sboru pak byly předány čestná uznání a 
věrnostní medaile za 10, 20 a 30 let ve sboru. 
Vítoničtí hosté předali našim dětem a sboru dary. Po 
všech ceremoniích a předávacích aktech se přítomní 
bavili na společné taneční zábavě až do pozdních 
nočních hodin. Na tuto vydařenou a ve své velikostí v 
historii dříve neuskutečněnou akci se obec podílela 
částkou 21.100,- Kč. 
 
Tradi ční pouť a vysvěcení kapličky 
Čas tradiční pouti bývá nejlepší dobou pro různé důležité oslavy obce. Po několika letech, 
připomeňme svěcení zvonů v r. 1995 a svěcení obecních symbolů v roce 2001 proběhl další  
slavnostní akt svěcení - tentokrát zrekonstruované kapličky Nejsvatější trojice. 
Neděle 3.srpna se stala opět slavností celé obce. Již o půl deváté ráno se v  kapli konala mše Svatá 
za hojné účasti místních i přespolních farníků. Do první lavice usedli společně se starostou obce 
panem Střechou i vzácní hosté, kteří přijali pozvání na tuto akci .Místostarosta města Znojma a 
krajský zastupitel pan Balík a hejtman Jihomoravského kraje ing. Stanislav Juránek. Po skončení 
mše se celé procesí farníků i ostatních spoluobčanů za hudebního doprovodu dechovky vydalo obcí 
ke kapličce. Na opravu přispěl i Jihomoravský kraj 10. tisíc  korun. Žehnání kapličce provedl pan 
farář Jindřich Čoupek. V kult.domě pak s panem hejtmanem Juránkem a občany probíhala beseda 
zakončená  tanečním  hejtmanovým sólem s místními ženami.  
 

Další průběh pouti probíhal tradičně obchůzkou mládežníků po vsi  zakončenou odpoledním  
společným zaváděním pod májou. Díky finanční podpoře Jihomoravského kraje (dotace 15.000 
korun) bylo možno u příležitosti tradice pořádání pouti vydat barevný oboustranný obecní leták 
odkazující se na historii a současnost obce, místní spolky a historii a současnost pouti. Tento leták 
bude sloužit  pro prezentaci obce i v budoucích  létech. Získat ho lze na obecním úřadě. 
 
Den dětí-obecní výlet 
O dobrém vztahu obce s odvozcem komunálního odpadu v naší obci svědčí i obdržená dotace  v 
částce 5 tis. korun jako příspěvek na obecní výlet. Ten proběhl dne 19.7 do ZOO a Dinoparku do 
Vyškova. Akce byla naplánována místo pravidelných sportovních dětských dnů na hřišti. Celodenní 
výlet byl pro účastníky nejenom zábavný, ale i poučný. Na úvod výletu společně navštívili sběrný 
dvůr odpadů a třídící linku komunálního odpadu firmy Respono pro město Vyškov a okolí. Ač byl 
vypraven autobus  a děti měli vstup hrazen obcí zúčastnilo se pouze 37 místních dětí a rodičů. 



 

 

 
Setkání občanů důchodového věku 
Další úspěšnou akcí bylo uspořádání  setkání spoluobčanů 
důchodového věku dne 8. listopadu v kulturním domě. 
Obecní úřad potěšilo, že těch pro které byla akce pořádána 
přišla většina. A kdo přišel určitě nelitoval. Kulturní 
program složený z hudebního vystoupení děvčat z 
Oleksovic a  tanečního místních mladých hasičů a 
dorostenek doplnil mluveným slovem starosta obce. K 
poslechu i k tanci přítomným hrál pan Balada ze Znojma. 
Již teď můžeme našim důchodcům slíbit, že taková akce 
bude v plánu i pro příští rok. 
 
Vánoční besídka 
Na vánoční čas je naplánována akce pro všechny 
spoluobčany bez rozdílu věku a to na 20.prosince od 16.15 
hod do kulturního domu. Stejně jako loni i tentokrát bude 
divadelní představení ochotnického divadla z Dobšic a to 
hra „Stašidlo Bublifuk“. Poté bude následovat vystoupení  
místního pěveckého sboru s vánočními písničkami .Po 
vánočních zpěvech  se přítomní přesunou před obecní 
úřad, kde budou pod vánočním  stromem  rozdány malé 
dárky všem přítomným. Během vánoční besídky bude 
rozléván dětem ovocný čaj a dospělým pravý vánoční 
punč.Tuto akci tak mohou navštívit celé rodiny. 
 
Silvestr 
Konec roku - Silvestr lze taktéž oslavit bez televize. I letos je naplánována 
společná akce od 20.00 hodin v kulturním domě. Tuto neoficiální akci občanů 
nepořádá žádná z místních organizací proto stejně jako loni zde nebude zřízena 
hospoda a vstupné bude dobrovolné na provoz KD a muziku. O tu se postará 
místní občan se svou aparaturou. Občerstvení jídlo, pití a zábavnou pyrotechniku 
na půlnoc s sebou. Přijďte místa bude dost. 

-MS- 
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